
 
 
 

  
 
 
 

  
 
 
 
 
 

Skolebestyrelsesmøde den 2. marts 2022 
Deltagere Kenneth, Signe, Trine, Nicolaj, Jesper 

Referent Rasmus 

Fraværende Karen, Lene, Bo, Lotte, Theis 

 
 

 

Punkt Dagsorden og referat 
1 Godkendelse af referat 

Ref Referatet godkendt. 

 

2 Nyt fra elevrådet 

Ref Udsat til næste møde. 
 

3 Nyt fra skolen – herunder budget, sportstilbud/foreningssamarbejde, Telefoner i 
FO 

Ref Kenneth orienterede om, at Gribskov basket har lavet samarbejdsaftale med 
skolen. Samarbejdet er startet i uge 8 og påtænker at ”gå fuld tid” til august 

2022. Grundlæggende er det et projekt omkring flere unge ind i foreningslivet. 
Det starter med Gribskov Basket men påtænkes udvidet til både håndbold og 
fodbold også involverende Bjørnehøjskolen og Gilbjerg. 
 

Tilbuddet har ikke nogen tilknytning til vores nye sportstilbud i samarbejde med 
Gribskov Elite. 
 

Øvrige orienteringer udsættes til næste møde som følge af Karens fravær. 
 

4 Godkendelse af principper: 
Alkohol og rygning 
Forældresamarbejde 

Ref Princip om forældresamarbejde er godkendt og vedlægges referatet. 
 
Princip om alkohol og rygning er godkendt med forbehold for, hvorvidt indskrevne 
sanktioner reelt kan effektueres. Karen, har du mulighed for at undersøge dette? 
 

5 Skolebestyrelsesvalg 

Tidsplan for 

skolebestyrelsesvalg forår 2022.pdf
 

Ref Orientering i dette referat: 

 
Der afholdes valgmøde torsdag, den 24. marts 2022 kl. 17.30-18.30. 
Kandidatmøde afholdes 21. april 2022 kl. 17. 
Der henvises i øvrigt til skriv udgivet på Aula den 16. marts 2022. 
 

6 Trafik 

Ref Rasmus orienterede om forløbet af to gode indsatsmorgener (Rasmus og Lotte) i 
uge 8 ved handicap-parkeringen ved Skolegade. Politiet har kigget forbi i uge 10. 
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Som ventet er de ulovlige parkeringer tilbage så snart SKB og politiet er væk igen. 
 
Rasmus oplever stor interesse og opmærksomhed omkring trafik- og 

parkeringsforhold. Ikke kun på og omkring skolen men også Lokalrådet får 
henvendelser. Det er oplagt at udnytte dette i fremtidigt samarbejde mellem SKB 

og Lokalrådet. Rasmus er bindeled. 
 
Rasmus har forhørt Pernille Søndergaard, tidligere formand for TM-udvalget. Hun 
opfordrer til, at vi snarest tager kontakt til KTM-udvalget med henblik på ønsker 
til budgetforhandlingerne til efteråret. SKB’s medlemmer opfordres til at gøre sig 
tanker til næste møde om indholdet af et skriv til KTM-udvalget. Allerede nu ligger 
forslag til følgende punkter: 

 
- Bom ved indkørsel til brandvej fra Skolegade 
- Alternativ kys og kør-område ved Skolegade 
- Belysning af fodgængerovergang 
- Generelt bedre belysning på og omkring skolen; herunder fra P-pladsen 

på Boagervej og hen til skolen 
- Nyt fodgængerfelt ved bestående kys og kør 

- Fartbegrænsning (et politianliggende) 

- Fartbegrænsende foranstaltninger 
- Skiltning 

 
På vores næste møde skal endvidere drøftes videre og kontinuerlige initiativer til 
trafikindsats. Herunder 

- Skiltning ved skolen (”Valgplakat-format”) 

- Kontinuerlige indsatser ved Skolegade og Boagervej – formiddage og 
eftermiddag – forældreråd på alle årgange skal inddrages 

- Sedler i forruden 
o Skolebestyrelsen som underskriver 
o Vil forældre/SKB-medlemmer gå intervalture 
o Er det den rigtige fremgangsmåde? 

- Skriv på Aula fra SKB-formanden/SKB om udfordringerne 
- Skriv til eksterne brugere af skolens faciliteter (og svømmehallen) 

 
Bestyrelsen besluttede at lade Karen undersøge 

- Om der er regler/retningslinjer for midlertidig skiltning på og omkring 

skolens område 
- Om og i givet fald hvor meget økonomi der kan afsættes til produktion af 

”valgplakater”/bannere/foldere 
 

7 Aktuelt til/fra byrådet 

Ref Skolebestyrelsen orienteres om aktuelt fra det/de seneste udvalgsmøde(r). For 

uddybende info henvises til referater på gribskov.dk. 
 
Efteråret 2021 
Det konstateres, at der i det kommunale budget ikke som indstillet af BIF-
udvalget er afsat 1,6 mio. til reorganisering af SP-området, hvorfor denne er 
sendt tilbage til behandling i udvalget. Udspringer øjensynligt af den afholdte 
demonstration og manglende afsættelse af midler i budgettet var eneste mulighed 

for at sende punktet tilbage til udvalget, som ellers havde godkendt planen. 
 
Det konstateres endvidere, at der alene er afsat 2 mio. af det tidligere særtilskud 
til skolerne, som på NSS bl.a. har været brugt på 2-lærertimer og DSA-indsatser 

(dansk som andet sprog). Midlerne er fremadrettet indeholdt i det kommunale 
bloktilskud. Der var fra landspolitisk side anbefalet afsat 3,7 mio. og fremadrettet 
5,3 mio. til området. I budgetaftalen har man således fravalgt at følge 

anbefalingerne. 
 
Referat af udvalgsmøde 26. oktober 2021 (i uddrag) 

- Budgetopfølgning 
o Forventet 13,1 mio. underskud på SP inkl. virkningerne af den 

aktuelle handleplan. 

o Der ses en opbremsning i omkostninger siden 2. budgetopfølgning 
som følge af handleplanen (note fra SKB: er det ikke blot en 
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besparelse her og nu og udskydelse af problematikken?!) 
- Følger af SP handleplanen 

o Segregeringen er faldet med 23 elever siden sidste skoleår – 

primært hjemtaget fra eksterne tilbud 
o Segregeringsprocenten er faldet fra 7,1 % til 6,6 % 

 
Referat af udvalgsmøde 7. december 2021 

- Sankt Helene Skole er efter regulering af børnetallet pr. 5.09.21 kommet 

under en dækningsprocent på 100. Skolen skal derfor jævnfør den nye 

styringsmodel tildeles et ekstraordinært beløb på 1 mio. kr., som skal 

finansieres indenfor udvalget Børn, Idræt og Families ramme 

o Administrationens indstilling blev ikke tiltrådt 

o Udvalget besluttede at godkende en bevilling til Sankt Helene 

Skole på 417.000 kr. gældende for 2021, finansieret af rammen 

for Læring og Undervisning. Derudover besluttede udvalget at 

administrationen skal udarbejde en sag til behandling med 

angivelse af handlemuligheder for klasseoptimering på tværs af 

matrikler på Sankt Helene Skole, som kan imødekomme 

finansieringsbehov i 2022. 

- Nyt udvalg efter kommunalvalget: Udvalget for Skole, børn og familie 

(SBF) 

o Medlemmer 

▪ Jens Rane Holck (F) 

▪ Helene Gerlykke-Dohn (C) 

▪ Trine Egetved (C) 

▪ Morten Dahlberg (A) 

▪ Helle Blomsterberg (V) 

▪ Betty Schachtschabel (V) 

▪ Astrid Recinella (NG) 

o Arbejdsområder 

▪ Skoler og fritidstilbud til skolebørn 

▪ Dagpasning 

▪ Ungdomsskoler og andre tilbud til unge 

▪ Det specialiserede børne- og ungeområde 

▪ Tilsyn og samarbejde med private institutioner, f.eks. 

børnehaver 

▪ SSP-arbejdet 

▪ Sundhedspleje 

▪ Kommunal tandpleje 

▪ Idrætsfremme 

▪ Folkeoplysning og tilskud på idrætsområdet 

▪ Idrætsanlæg og kommunale lokaler for foreninger og 

offentligheden ift. Idræt 

 

Referat af udvalgsmøde 11. januar 2022 

- Formand og næstformand er udpeget i SBF 

o Jens Rane Holck – formand (F) 

o Helene Gerlykke-Dohn – næstformand (C) 

- Godkendelse af procesplan for inddragende proces omkring fremadrettet 

organisering af SP-området (del af budgetaftalen) 

o jan-feb 2022 dataindsamling 

o mar-apr. 2022 udarbejdelse og validering af skitse 

o maj-aug 2022 politisk behandling, høring og beslutning 

 

Referat af udvalgsmøde 8. februar 2022 

- Klasseoptimering på Skt. Helene Skole på baggrund af beslutning på 

mødet 7/12-2021. Ønske om optimering på tværs af matrikler 
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o 3 mulighed 

▪ At klassoptimere 

▪ Ikke at klasseoptimere og tildele 1 mio. jf. 

styringsmodellen finansieret af mindreforbrug i 2021 

▪ Ikke at klasseoptimere og tildele 1 mio. jf. 

styringsmodellen finansieret af omfordeling inden for 

skolerammen 

o 9. marts 2021 har udvalget ikke imødekommet anmodning om 

sammenlægning af 3. årgang (trods kun 6 elever indskrevet i 

Vejby). I stedet har skolen samlæst 3. og 4. årgang 

o Udvalget besluttede, at tilføre 1 mio. finansieret af mindre forbrug 

i 2021 – sagen er sendt til behandling i økon.udvalget 

o Udvalget har samtidig indstillet til økonomiudvalg og byråd at 

evaluere tildelingsmodellen allerede i efteråret 2022 (mod tidligere 

2023) 

- Procesplan: Afdækning og dialog om kvalitet i de interne SP 

undervisningstilbud 

o Procesplanen er tiltrådt (vedhæftes dette referat) 

 

8 Status på aktionsgrupper: 
- Nyhedsvideo 
- Velkomstmateriale 

Ref Udsat til næste møde. 

 

9 Evt. 

Ref  
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